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Les deganes dels Col·legis de Tarragona, Reus i Tortosa en el XIII Congrés de l’Advocacia a Vila-seca

Una de les fites més importants que hem 
viscut aquest passat any 2023 com a Col·le-
gi va ser la celebració del XIII Congrés de 
l’Advocacia a Tarragona-Reus-Tortosa. 

Important perquè va ser la primera vegada 
que l’apropàvem a Catalunya, la primera 
vegada que tres col·legis d’una mateixa 
província s’unien per a la seva organització 
i la primera vegada que al capdavant dels 
tres col·legis hi havia tres deganes. Però 
més destacat que tot això ha estat el seu 
contingut i el seu objectiu. 

Aquest passat 2023, vam passar per mo-
ments complicats en el món de la Justícia, 
vagues, paralització, descontent. No som 
capaços de trobar un model de justícia 
moderna i efectiva per a la nostra societat?

Davant d’aquests reptes, l’Advocacia crec 
que té un paper fonamental precisament 
perquè som la professió que té atribuïda 
la funció d’exercir el dret de defensa de la 
ciutadania, som els que articulem les seves 
pretensions de justícia. Sense advocats i 
advocades no hi ha dret de defensa.

Per tant, som els que en primera línia ob-
servem les deficiències, obstacles que dia a 
dia salvem perquè l’entorn comercial, em-
presarial, familiar, laboral, administratiu, 
penal, entre altres, que afecta les persones 

físiques i jurídiques obtinguin una respos-
ta eficaç i eficient per a poder continuar 
amb la seva activitat o per a solucionar les 
seves molt diverses problemàtiques. 

Mai s’ha invertit prou en matèria de justícia, 
ho estem reivindicant contínuament. I ara, 
tenim molts fronts oberts que demostren 
les seves mancances.

Davant d’aquesta situació, el passat mes de 
maig del 2023 va ser un moment impre-
scindible perquè els professionals de l’ad-
vocacia poguessin reflexionar i debatre so-
bre el present i futur de la nostra professió. 
I per això el Congrés va ser el marc perfecte 
per a deliberar sobre les dificultats que 
en l’actualitat té l’exercici de la professió 
i afrontar-les amb decisió i contundència, 
fixant les línies bàsiques que ens perme-
ten enfocar l’exercici de defensa d’una for-
ma efectiva, moderna i amb visió de futur.

En particular, vam debatre sobre la in-
termediació i nous models de negoci, la 
defensa de drets i llibertats avui en dia, 
avanços i futur de la regulació deontològi-
ca de la nostra professió i especialitats i 
formació legal continua.

Precisament, no podíem oblidar la 
formació, imprescindible per a un exercici 
professional de qualitat i és per això 

que el Congrés va tenir com a objectiu 
contribuir i fomentar la formació per 
als nostres advocats i advocades, on es 
van organitzar sis itineraris durant les 
jornades del Congrés, dedicats a la pràctica 
jurídica processal, a les noves reformes 
legals, a la cultura de l’acord, o a les 
habilitats professionals, a la tecnologia 
per a la pràctica professional i a les bones 
pràctiques dels nostres despatxos.

En definitiva, aquest Congrés va ser una 
ocasió única per als nostres companys i 
companyes precisament perquè temes tan 
fonamentals que afecten a l’exercici de l’ad-
vocacia es van tractar aquí al costat, al nos-
tre territori, on van assistir professionals de 
tot arreu i amb ponents de primer nivell.

Ha estat un honor poder portar i organitzar 
amb la nostra Junta de Govern i amb els 
Col·legis de Tarragona i Tortosa, aquest 
Congrés a la nostra terra, un Congrés que 
ha estat un èxit d’organització i el més im-
portant, un èxit de contingut que marcarà 
el futur de la professió.

Encarna Orduna Pardo

Degana 

EDITORIAL



El Ple del Consejo General de la Abogacia 

Española (CGAE), celebrat el passat 16 

de desembre de 2022, va acordar que 

els Col·legis de l’Advocacia de Tarragona, 

Reus i Tortosa organitzessin el XIII Con-
grés de l’Advocacia. L’esdeveniment es 

va celebrar del 3 al 5 de maig del 2023 

al Centre de Convencions del Port 
Aventura, a Vila-seca. L’objectiu de la 

trobada va ser debatre els reptes que 

enfronta la professió i es va articular al 

voltant de quatre grans eixos temàtics, 

cadascun dels quals va ser liderat per un 

jurista de prestigi.

L’advocat Jesús Remón va ser l’autor 

de la ponència sobre exercici dels drets 

i llibertats en l’actualitat; el magistrat 

José Ramón Chaves va definir les 

línies mestres dels debats sobre la 

deontologia; l’exministre de Justícia 

Francisco Caamaño es va encarregar 

d’una ponència sobre la intermediació 

i els nous models de negoci en la 

professió; i la catedràtica María Emilia 
Casas va parlar de com dissenyar 

l’especialització i la formació contínua.

El XIII Congrés de l’Advocacia, organitzat pels col·legis de 
Reus, Tarragona i Tortosa (03-05. 05.2023)
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El congrés va cloure amb 44 conclu-

sions, les quals van ser votades al final 

de les cinc sessions deliberatives. En 

aquestes sessions, els més de 1.500 
participants van debatre sobre els 
principals desafiaments que enfronta 

La planificació del Congrés de l’Advocacia va motivar trobades institucionals diverses.

Visita a l’Ajuntament, amb l’equip de govern de l’anterior mandat, pel Congrés.

EL COL·LEGI

Concentració dels assistents al Congrés de l’Advocacia

la professió. D’altra banda, aquí podeu 

trobar el recull de premsa, al final de la 

pàgina. La planificació del congrés, d’al-

tra banda, va motivar la realització de 

visites institucionals, també.

https://www.advocatsreus.cat/actualitat/les-conclusions-del-xiii-congres-de-ladvocacia
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/les-conclusions-del-xiii-congres-de-ladvocacia
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/el-xiii-congres-de-ladvocacia-se-centra-en-la-defensa-de-la-justicia-gratuita-i-el-torn
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/congres-advocacia-visites-institucionals


La primera Junta General Ordinària 

de l’any 2023 feta per Col·legi de 

l’Advocacia de Reus (ICAReus) es va 

celebrar el 31 de març del 2023 i s’hi 

va presentar la Memòria del deganat 

de totes les activitats col·legials que 

s’han dut a terme durant l’any 2022 i es 

va aprovar, per unanimitat, la liquidació 

dels comptes de l’any 2022.

2022
El mes de juny de 2022 es van dur a 

terme activitats prèvies organitzades 

per la Festivitat de Sant Raimon de 
Penyafort, que llavors va commemo-

rar el 175è aniversari de l’ICAReus. 

D’una banda, es va celebrar el tradicio-
nal partit de futbol entre l’advocacia 

del Col·legi de Reus i el funcionariat 

dels jutjats; d’una altra, es va realitzar 

una sortida en bicicleta BTT; i, al juliol 

del 2022, es va fer el Bateig de Mar a 
Cambrils, amb llagut català. Un con-
curs de microrelats va ser una altra de 

COL·LEGI

Primera Junta General Ordinària de l’ICAReus (2023)

Celebració de 
Sant Raimon de 
Penyafort de
2022 i 2023
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Durant l’acte de celebració de la Festivitat de Sant Raimon de Penyafort 
de 2022, celebrat al Teatre Bartrina de Reus

Junta General Ordinària, de principis del 2023.

les iniciatives organitzades per la Junta 

de Govern de l’ICAReus, en la qual va 

guanyar el company advocat Daniel 

Queral Martí.

Com cada any per aquesta festivitat, 

es va realitzar, a la seu col·legial, l’acte 

de recepció de benvinguda dels 
nous advocats i advocades que es 

van col·legiar l’any 2022 i que s’havi-

en d’imposar la toga durant l’acte 
solemne de la festivitat de Sant Rai-

mon, acte que es va celebrar el dia 8 de 

juliol al Teatre Bartrina de Reus.

Aquell 2022, els col·legiats i col·le-

giades van ser obsequiats per part de 

la junta de govern de l’ICAReus amb 

una litografia que representa un edifici 

modernista molt emblemàtic de Reus, 

com és la Casa Navàs. L’obra, a càrrec de 

la pintora Fina Veciana, va representar 

un detall que va simbolitzar un record 

de la celebració de l’any passat. 

https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/old_uploads/2023/Mem%C3%B2ria%202022_0.pdf


COL·LEGI

GALERIA

Recepció dels nous col·legiats i col·legiades amb membres de la junta govern el 2022.

Sortida en bicicleta BTT, un altra de les activitats prèvies 
de Sant Raimon de Penyafort de 2022.

Recepció dels nous col·legiats i col·legiades i membres del GAJ de Reus, el 2022.

Litografia de la Casa Navàs, obsequi del 175 
aniversari del Col·legi.

Bateig de mar, una altra de les accions fetes pel programa 
de Sant Raimon de 2022.

Daniel Queral Martí va guanyar el concurs de microrelats 
per Sant Raimon de 2022.

Tradicional partit de futbol entre l’advocacia de l’ICAReus i funcionariat dels jutjats, en el marc dels actes previs de Sant Raimon de Penyafort de 2022.
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Durant l’acte de celebració de la Festivitat de Sant Raimon de Penyafort de 2022, celebrat al Teatre Bartrina de Reus



COL·LEGI

Bateig de mar a Cambrils, 2023.
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2023
La celebració de Sant Raimon que es va 

dur a terme el passat 6 d’octubre, a l’Ho-

tel Restaurant El Dorado de Cambrils. I, 

com a actes previs, es van dur a terme 

el partit de futbol entre l’advocacia del 

Col·legi de Reus i el funcionariat dels 

jutjats, la sortida amb bicicleta BTT, el 

bateig de mar amb l’entitat Rem Cam-

brils i el concurs de microrelats, que 

enguany va assolir la seva cinquena 

edició. De fet, al certamen va esdeve-

nir guanyadora l’advocada Sònia Parisi 

Ponce.

Paral·lelament a tot plegat, el mateix 

dia en què es va lliurar obsequi a Pa-

risi, la degana de l’ICAReus, Encarna 

Orduna Pardo, també va fer lliurament 

d’un diploma a l’advocat Àngel Cama-

cho Huerta, en reconeixement que el 

passat 30 d’octubre va complir 60 anys 

d’exercici professional.

D’altra banda, a la companya advocada 

Mari Creu Vilalta Alba, qui no va poder 

assistir a l’acte de Sant Raimon, se li va 

fer lliurament del reconeixement per 

haver complert els 25 anys d’exercici 

professional.



COL·LEGI

GALERIA
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Recepció dels nous col·legiats i noves col·legiades del 2023.

Partit de futbol, un altre dels actes previs de la festivitat.

Els participants a la sortida en bicicleta BTT amb motiu de Sant Raimon. Celebració de la Festivitat de Sant Raimon 2023, a Cambrils.



COL·LEGI
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La Junta va voler finalitzar la celebració 

del 175è aniversari del Col·legi, amb 

una exposició que representés a tots els 

advocats i advocades que han format i 

formen part del Col·legi. Per això, van 

muntar un recull fotogràfic de totes les 

celebracions dels actes de Sant Raimon 

a la seu col·legial reusenca. 

Lliurament del premi del V Concurs Microrelats a 
Sònia Parisi.

Foto de grup amb membres de la Junta de Govern del Col·legi i altres autoritats de l’advocacia.

Junta de Govern del Col·legi i la presidenta del CGAE, Victoria Ortega, a Sant Raimon 2023.Reconeixement  a Mari Creu Vilalta per 25 anys exercici 
professional.

Nous togats i noves togades amb els seus padrins a la celebració de Sant Raimon 2023.Reconeixement a l’advocat Àngel Camacho amb motiu 
de 60 anys de professió.



COL·LEGI
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Publicació al 
DOGC de la modi-
ficació parcial dels 
Estatuts de l’ICA-
Reus (10.2023)
El passat 2 d’octubre de 2023 es va 

publicar, al DOGC núm. 9011, la 

RESOLUCIÓ JUS/3272/2023, de 20 de 

setembre, de modificació parcial dels 

Estatuts de l’ICAReus, que es va aprovar 

en la Junta General Extraordinària 

celebrada el passat dia 31 de març de 

2023. La proposta de reforma aquí. 

Publicació al 
DOGC de la modi-
ficació de la refor-
ma de l’article 4 
del Reglament del 
TOAD (06.2023)

El 26 de juny del 2023 es va publicar 

al DOGC núm. 8944 la resolució amb la 

modificació de l’article 4 del Reglament 

general dels serveis de defensa d’ofici 

i d’assistència jurídica gratuïta de 

l’ICAReus que es va aprovar en la 

Junta General Extraordinària celebrada 

el passat dia 31 de març del 2023.

La Sala Contencio-
sa Administrativa 
de l’Audiència 
Nacional estima 
el recurs interpo-
sat per l’ICAReus 
(10.2023)

La sentència de la Sala Contenciosa 
Administrativa de l’Audiència 
Nacional, de data 24 de febrer 
de 2023, en relació amb el recurs 
contenciós administratiu que va 
interposar el Col·legi contra la 
resolució del Tribunal Econòmic 
Administratiu Central de data 21 de 
novembre de 2019, que desestimava 
el recurs d’alçada interposat contra 
la resolució del Tribunal Econòmic 
Administratiu de Catalunya, qui al 
seu torn va desestimar la reclamació 
que vam interposar, va esdevenir 
ferma el passat octubre de 2023.  

L’assumpte derivava d’un requeriment 
rebut de la Delegació Especial de 
l’Agència Estatal de l’Administració 
Tributària a Catalunya a fi i 
efecte que aportéssim el següent:

“Relación de informes o dictámenes 

emitidos por ese Ilustre Colegio 

en diversos ejercicios, referentes a 

minutas de sus colegiados, sean como 

consecuencia de procedimientos 

de “jura de cuentas”, reclamaciones 

judiciales o extrajudiciales, o 

referentes a determinación de costas 

procesales.

La Información se suministrará 

mediante un listado en formato Excell 

que incluya los siguientes datos 

(según se adjunta en hoja anexa):

1. Identificación del dictamen: nº de 

referencia o registro en el ICA y fecha 

del dictamen.

2. Identificación del auto o 

procedimiento: número de auto y 

jurisdicción.

3. Identificación del letrado 

impugnado: apellidos y nombre, NIF y 

número de colegiado.

4. Importe de la minuta resultante del 

dictamen”.

Arran d’aquest requeriment, l’ICAReus 

va anar interposant tots els recursos 

corresponents, fins a la  interposició del 

recurs contenció administratiu davant 

de l’Audiència Nacional, qui avui ens ha 

notificat la fermesa de la sentència que 

estimava el recurs que vam interposar.

Aquesta modificació de l’article 4 

sobre les incompatibilitats per la 

realització dels diferents serveis 

del torn d’ofici i d’assistència 

jurídica gratuïta ja està en vigor.

https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/DOGC.pdf
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/DOGC_0.pdf


COL·LEGI
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Reunió del GAJ i de la Comissió del Fons d’Obra Social 
(22.11.2023)
La Junta de Govern es va reunir el 

novembre de 2023 amb el Grup de 

l’Advocacia Jove del Col·legi i va tenir 

lloc, també, la segona reunió anual 

de la Comissió del Fons d’Obra Social. 

Aquest es va crear per a concedir ajudes 

a aquells col·legiats o col·legiades, 

o als seus familiars, que tinguessin 

la consideració de beneficiaris i que 

estiguin immersos en alguna causa 

greu d’infortuni, com ara situacions 

extraordinàries derivades d’una 

malaltia o accident que puguin 

ocasionar dificultats econòmiques 

greus pel beneficiari o beneficiària; o 

altres d’extraordinàries derivades de 

la defunció del col·legiat o col·legiada 

que puguin ocasionar dificultats 

econòmiques greus pels beneficiaris o 

les beneficiàries contemplats a l’article 

2.2 del Reglament, entre altres. 

En conseqüència, des de l’ICAReus 

recorden que si algú es troba dins 

alguna d’aquestes situacions es pot 

presentar la sol·licitud per escrit, amb 

relació detallada de les circumstàncies 

del cas, acompanyant la corresponent 

documentació acreditativa i el tipus i 

Reunió GAJ, el novembre de 2023.

Reunió del Fons d’Obra Social, feta el 2023.

quantia que se sol·licita. L’estudi de les 

corresponents sol·licituds serà dirigida 

a la Comissió del Fons d’Obra Social de 

l’ICAReus i la resolució correspondrà a 

la Junta de Govern.



COL·LEGI
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Reivindicacions 
del Torn d’Ofici 
(04.12.2023)
A principis del mes de desembre de 
2023 i, pel que fa a les negociacions que 
es duen a terme amb el Departament 
de Justícia per tal de reivindicar una 
compensació justa i digne i una 
aplicació de millores en el servei del 
torn d’ofici i assistència al detingut/
da i víctima, la degana de l’ICAReus i 
presidenta del Consell de l’Advocacia 
Catalana (CICAC), Encarna Orduna 
Pardo, va fer difusió en nom de tots 
els col·legis de l’advocacia d’una carta 
sobre el tema, en la qual l’advocacia no 
va acceptar la proposta de la Generalitat. 
Mesos enrere, Orduna també ha parlat 
sobre el tema en diferents mitjans de 
comunicació, com ara en un programa 
de Catalunya Ràdio. Escolteu-lo.

A principis de juny de 2023, a més, el 
Col·legi de Reus també va acollir una 
reunió informativa per als col·legiats 
i col·legiades per informar de com 
estaven anant les negociacions.
D’altra banda, i a tall de recordatori, ja 
al maig de 2023, la degana, Encarna 
Orduna, el responsable de la Comissió 
de Relacions amb l’Administració de 
Justícia, Lluís M. Alcañiz i la responsable 
de la Comissió del Torn d’Ofici de 
l’ICAReus, Cristina Santos, van mantenir 
una reunió a la seu col·legial reusenca 
amb la secretària de l’Administració 
de Justícia, Yolanda Aguilar, i amb 
la subdirectora de Suport Judicial i 
Coordinació Tècnica, Judith Monje.

https://www.ccma.cat/3cat/ser-advocat-del-torn-dofici-es-vocacional/audio/1182083/


COL·LEGI
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Reunió amb el Departament de Justícia - TOAD i Jutjats Reus i Falset.

Placa commemorativa per homenatjar l’advocacia reusenca que exerceix al torn d’ofici.

A l’abril de 2023, des de l’advocacia 
catalana, també es va fer difusió d’una 
declaració institucional sobre el torn 
d’ofici, en la qual defensaven un servei 
de prestigi i qualitat. Llegiu-la aquí. 

La situació també va motivar l’elaboració, 
per part de la degana del Col·legi de 
Reus i com a presidenta del CICAC, 
Encarna Orduna, d’articles d’opinió, com 
ara aquest publicat al mitjà El Nacional. 

Acte d’homenatge 
a tots els advocats 
i advocades que 
exerceixen el TO
Cal recordar que, al gener del 2023, 
l’Ajuntament de Reus va acordar fer 
un reconeixement a tots els advo-
cats i advocades que exerceixen el 
torn d’ofici i ho va fer amb la col·lo-
cació d’una placa commemorati-
va a l’avinguda de Marià Fortuny. 

La dedicatòria és la següent: 
“En reconeixement a l’advocacia del 
torn d’ofici, que defensa els drets i les lli-
bertats de la ciutadania sense recursos”.

Modificacions 
del reglament 
del Servei 
d’Orientació 
Jurídic (09.2023)

Amb l’objectiu de millorar i donar un 
servei de màxima qualitat, a l’altura de 
l’auditoria de seguiment del sistema de 
gestió de qualitat, d’acord amb la norma 
ISO 9001:2015, la Junta de Govern va 
anunciar al setembre de l’any passat, tal 
com disposa l’article 5 del Reglament 
del Servei d’Orientació Jurídica de l’ICA-
Reus (Resolucions JUS/2975/2014, de 
14 de desembre i JUS/610/202 de 2 
de març del 2023), convocar unes pro-

ves d’aptitud per a la prestació del Ser-
vei d’Orientació Jurídica de l’any 2023.
La finalitat és seleccionar els advocats i 
les advocades que es faran càrrec com a 
tècnics de la realització d’aquest servei, 
segons s’indicarà a les bases de la con-
vocatòria. D’aquesta manera, es promou 
l’adaptació al sistema implementat pels 
Col·legis de l’Advocacia Catalana i que 
han aconseguit, amb èxit, un servei pres-
tigiós i rigorós per a tota la ciutadania.

https://advocatsreus.cat/actualitat/declaracio-institucional-sobre-el-torn-dofici
https://www.elnacional.cat/ca/opinio/justicia-questio-estat-encarna-ordona_1050291_102.html
https://www.advocatsreus.cat/node/6406


COL·LEGI

Sessió informativa sobre les pensions de jubilació als 
companys i companyes adscrites a la Mutualidad General 
Abogacía (06.2023)
La seu col·legial va acollir, al juny del 
2023, una sessió informativa sobre les 
pensions de jubilació als companys i 
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Suspensió de vistes i procediments per malaltia de 
professional de l’advocacia o familiars propers seus, 
naixement i cura de menor (Reial Decret Llei 5/2023)
El mes de juny del 2023, es va 
publicar al BOE el text del Reial 
Decret Llei 5/2023, que recull la 
suspensió de vistes i procediments 
per malaltia del professional de 
l’advocacia o dels seus familiars 

propers, i també per naixement i cura 
de menor, una de les reivindicacions 
més importants per a l’advocacia. 

El Reial Decret Llei assenyala la 
“urgència i necessitat” d’aquestes 

mesures que “permetin una conciliació 
més gran de la vida personal i familiar 
amb l’exercici professional de les 
persones professionals de l’advocacia, 
la procura i els graduats i les graduades 
davant dels tribunals de justícia”.

Accés a centres penitenciaris amb portàtils (09.2023)

El CICAC va anunciar al setembre de 
2023 que, fruït del treball desenvo-
lupat a l’àmbit penitenciari, s’havia 
assolit la permissió d’accés per part 
dels advocats i de les advocades als 
centres penitenciaris per fer visites 
amb clients assistits d’ordinador por-
tàtil, així com en el sistema de video-
conferència, servei que es dona des 
del Col·legi. Pel que fa a l’accés, es 
posaria en marxa de forma escalona-
da fins a assolir la totalitat de centres.

Dia de l’anunci de la permissió de l’advocacia d’accedir als centres penitenciaris amb portàtil.

companyes adscrits a la Mutualidad, la 
qual va anar a càrrec del director gene-
ral de la Mutualidad de la Abogacía, Ra-

fael Navas. Aquí la presentació d’algu-
na de les informacions donades llavors.

https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/BOE-A-2023-15135%2C%20Real%20Decreto-ley%205-2023%2C%20de%2028%20de%20junio%2C.pdf
https://advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/Sessi%C3%B3%20informativa%208-6-23.pptx


COL·LEGI

DE PLE DRET  |  16

Nou període inhàbil per a actuacions judicials: del 24 de 
desembre al 6 de gener

El passat 23 de desembre de 2022, 
es va publicar al BOE, la “Ley Orgá-
nica 14/2022, de 22 de diciembre, 
de transposición de directivas eu-
ropeas y otras disposiciones para la 
adaptación de la legislación penal al 
ordenamiento de la Unión Europea, 
y reforma de los delitos contra la inte-
gridad moral, desórdenes públicos y 
contrabando de armas de doble uso”.

En  la  disposició final primera, disposa 
que:
“Serán inhábiles los días del 
mes de agosto, así como todos 
los días desde el 24 de diciem-
bre hasta el 6 de enero del año 
siguiente, ambos inclusive, para 
todas las actuaciones judiciales, 
excepto las que se declaren ur-
gentes por las leyes procesales. 

No obstante, el Consejo Gene-
ral del Poder Judicial, mediante 
reglamento, podrá habilitarlos 
a efectos de otras actuacions”
Per tant, després de moltes reivin-
dicacions i treball, s’ha aconseguit, 
per part de l’advocacia institucional, 
el que fa temps s’estava reclamant 
per tal de permetre una major con-
ciliació de la vida personal i familiar.

XVI Jornada de les Juntes de Govern dels col·legis de 
l’advocacia catalana (12.2023)
L’ICAReus va ser present a la XVI 
Jornada de les Juntes de Govern dels 
col·legis de l’advocacia catalana, que 
es va celebrar el desembre de 2023 a 
Barcelona. A la jornada, es van celebrar 
diverses sessions de treball sobre 

els principals temes que afecten a 
la professió i al món judicial. Entre 
altres taules de debat, hi va haver 
una relacionada amb formació inicial, 
continuada i especialitzada en la qual, 
entre altres ponents, hi va intervenir 

l’advocat membre de la Junta de 
Govern de l’ICAReus i formador d’una 
part de les sessions del Màster d’Accés 
a l’Advocacia, Gerard Fort i Robert.

A l’esquerra; La celebració de la XVI Jornada de Juntes de Govern dels Col·legis de l’Advocacia 
Catalana.
A la dreta; La XVI jornada de Juntes de Govern dels Col·legis de l’Advocacia Catalana.

https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/BOE-A-2022-21800.pdf
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La Comissió de Llengua del CICAC rep una menció 
honorífica dels premis Justícia 2022

El CICAC rep un premi ADR de Justícia pel projecte 
INMediació

Ressò als mitjans

El Govern de Catalunya va distingir la 
Comissió de Llengua del CICAC amb una 
menció honorífica dels premis Justícia 
2022, les més altes distincions que 
atorga la Generalitat en aquest àmbit.

Al gener del 2023, el CICAC va 
rebre, també, un premi ADR del 
Departament de Justícia per la 
difusió del projecte INMediació.

Al llarg de l’any 2023, els mitjans 
de comunicació s’han fet ressò de 
diferents assumptes en els quals 
l’ICAReus ha dit la seva. Entre altres 
i, per exemple, al juny de l’any 
passat, va tenir lloc una concentració 

El reconeixement va ser lliurat pel president de la Gene-
ralitat, Pere Aragonès, i la consellera de Justícia, Gemma 
Ubasart, a la degana de l’ICAReus i presidenta del 
Consell, Encarna Orduna, en un acte que es va celebrar 
el gener de 2022 al Palau de la Generalitat.

La consellera de Justícia, Gemma Ubasart, i la directora 
general de Drets i Mediació, Imma Barral, van fer lliura-
ment del guardó a la degana de l’ICAReus i presidenta 
del Consell, Encarna Orduna.

davant de la seu judicial reusenca, 
convocada per l’ICAReus (com van fer 
altres col·legis al territori) per tal de 
reclamar que es reactivés la Justícia 
després de mesos de vaga dels 
lletrats i lletrades de l’Administració 

de Justícia i dels funcionaris i 
funcionàries, així com buscar una 
solució a la situació “insostenible” 
per als professionals. De tot plegat, 
se’n va fer ressò el Diari de Tarragona.  

https://www.advocatsreus.cat/actualitat/la-comissio-de-llengua-del-consell-rep-una-mencio-honorifica-dels-premis-justicia-2022
https://www.diaridetarragona.com/reus/la-abogacia-pide-reactivar-la-justicia-tras-estar-esta-paralizada-ya-seis-meses-MK15864383
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L’ICAReus renova la Junta de Govern

Al juliol del 2023 i en relació amb 
la situació de col·lapse dels Jutjats 
al partit judicial de l’ICAReus, el 
Diari de Tarragona va publicar un 
article amb les reivindicacions de la 
nostra degana, Encarna Orduna, tot 
reclamant, també, un segon Jutjat 
Social. Canal Reus TV va entrevistar 
la degana del Col·legi tractant el 
tema, d’altra banda. Vegeu-ho aquí.

L’ICAReus ha renovat els membres de 
la Junta de Govern, també. La Comissió 
electoral, constituïda per acord de la 
Junta de Govern el 8 de novembre del 
2023 en la convocatòria d’eleccions als 
càrrecs de degà o degana, tresorer o 
tresorera,  bibliotecari o bibliotecària, 
diputat 2n o diputada 2a i diputat 4t 
o diputada 4a, de conformitat amb el 
que disposa l’article 60 dels Estatuts 
de l’ICAReus, va proclamar el 28 
de novembre passat, els col·legiats 
i col·legiades que formen part de 
l’única candidatura  presentada dins 

Concentració a la seu judicial de Reus per reclamar la reactivació de la Justícia.

Sergi Guillén García és el nou degà del Col·legi. 

El passat setembre, la degana de 
l’ICAReus i presidenta del CICAC, 
Encarna Orduna, juntament amb 
altres peticions d’altres actors de la 
societat civil reusenca publicades 
al Diari de Tarragona, va demanar 
que el nou govern local defensés la 
justícia de proximitat. Llegiu-ho aquí.

Amb motiu dels 15 anys de l’anunci 
al BOE de la creació del Jutjat de 
Violència sobre la Dona de Reus, el 
Diari Tarragona va publicar al juny del 
2023, un article amb la intervenció de 
la responsable de la Comissió d’Igualtat 
i Violència Masclista de l’ICAReus, 
Pilar Esteban, i l’actual jutge titular 
d’aquest Jutjat, senyor Álvaro Lorente.

el termini.  És per aquest motiu, que 
la Junta de Govern, va acordar deixar 
sense efecte la celebració de la  Junta 
General Extraordinària convocada pel 
21 de desembre de 2023 i considerar 
candidats i  candidates electes a: Sergi 
Guillén García, al càrrec de degà; Maria 
Cristina Santos Baldomir, al càrrec de 
tresorera; Jordi Anton García, al càrrec 
de bibliotecari; Gerard Fort i Robert, 
al càrrec de diputat 2a; i Lidia Lobato 
Gómez, al càrrec de diputada 4a.

https://www.diaridetarragona.com/reus/la-abogacia-reusense-pide-una-vez-mas-un-segundo-juzgado-de-lo-social-HE16125736
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/entrevista-canal-reus-tv-collapse-als-jutjats
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/article-al-diari-de-tarragona-sobre-que-demanaria-ladvocacia-reusenca-entre-altres
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/article-diari-tarragona-15-anys-anunci-creacio-jutjat-violencia-sobre-la-dona
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“Un soneto me manda hacer 
Violante, que en mi vida me he 
visto en tal aprieto…” així deia el 
poeta clàssic. Cal començar…

El mes d’octubre de 1963, amb 
el títol de Llicenciat en Dret per la 
Facultat de Barcelona, em donava 
d’alta en Hisenda i visitava al Sr. 
Sardà, a la seva botiga del carrer 
Monterols, per tal de pagar-li 
els drets corresponents (potser 
150 pessetes) i em van donar el 
número 45. Encara sense decisió 
sobre el futur, vaig començar 
Ciències Econòmiques a la 
Facultat de Pedralbes. Un dia, el 
meu pare es va trobar amb el 
senyor Pedro Navarro Vilarrocha, 
un dels més importants advocats 
de la província, i aquest li va 
preguntar si jo havia acabat la 
carrera. Aquesta pregunta va 
canviar la meva vida. Dos anys 
al despatx de Navarro Vilarrocha 
decidiren el rumb. I, a volar, 
“audaces, fortuna iuvat”! I mai 
m’ha faltat l’audàcia.

Una habitació petita, al domicili 
familiar del carrer d’Antoni 
Gaudí, número 9, per rebre 
visites, una cada dues setmanes; 

Artícle elaborat per  Ángel Camacho
Advocat i periodista

SEIXANTA ANYS NO ÉS RES…

després, aniria augmentant. Em 
va oferir el Gremio Comarcal 
del Metal, amb la seva Sección 
de Fontaneros y Electricistas del 
Baix Camp, per portar l’assessoria 
jurídica. Treball intens. Més tard, 
vaig passar a la Cooperativa 
Comarcal de Avicultura, una de 
les més destacades d’Espanya en 
aquell moment. Al costat del Sr. 
Abelló, cap d’Ou i Pollastres i, de 
seguida, per empaitar morosos 
des de Lleida fins a Almeria. Tot 
plegat, va implicar que comprés 
un cotxe: un Seat 850.

Més tard, el despatx ocuparia 
tot el pis. I hi seria Matilde, una 
secretaria d’allò més eficient; 
i arribarien, temps després, 
els passants, com ara Freixas, 
Joaquim Enrech, Yvonne Figueras, 
Montse Córcoles, Jordi Tarragó, 
Gispert… I durant diversos anys 
van aprendre els uns dels altres.

A l’inici, portava tota mena 
d’assumptes: laborals, baralles 
de veïns, contractes de lloguer… 
i, sobretot, allò que el Sr. Navarro 
em va ensenyar, els accidents de 
trànsit i les seves responsabilitats. 
Arribaren asseguradores i èxits, 
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i més asseguradores i d’altres 
clients; afers grans i petits 
d’ofici. I és que des de l’inici, 
considerava essencial la defensa 
dels desprotegits o desgraciats. 
Vaig assistir, d’altra banda, 
a nombroses conferències, 
assemblees, seminaris…, 
tot per tal de seguir al dia de 
les incomptables variacions 
legislatives i jurisdiccionals.

He recorregut quasi tot el món 
i vaig entrar en un corrent 
europeista per la meva relació 
amb el degà barceloní Antoni 
Plasencia. Amb ell, vaig participar 
en la fundació de l’Asociación 
Europea de Abogados. A 
Brussel·les, de fet, recordo el 
sopar de comiat, a l’Hotel Hyatt, 
amb diversos degans europeus: 
a la meva dreta, el d’Atenes, que 
carregava contra el trànsit a la 



OPINIÓ

DE PLE DRET  |  21

seva ciutat, que volia jubilar-se 
i marxar al camp; i l’altra banda, 
d’Adam, l’advocat “llanito”, amb 
accent gadità, que m’explicava 
‘off the record’ assumptes de 
Gibraltar… El Col·legi de Reus i el 
meu nom, quedaren registrats en 
aquests actes.

He fet escrits al jutjat amb 
bolígraf, posteriorment amb 
màquina d’escriure manual, que 
passaria a ser després elèctrica 
i, ara, a l’ordinador personal. 
Variacions tècniques i personals. 
Vaig lluitar, com molts altres, al 
seu moment, perquè els vells 
Col·legis es modernitzessin, 
com vam fer amb el de Reus, 
amb Marcer, Monteagudo, Bofill 
i jo mateix, juntament amb els 
degans Castro, Gispert, Foraster, 
Huguet i Orduna.

No deixeu entrar la política 
partidista al Col·legi! Cadascú pot 
tenir la seva “alma en su almario”; 
la política esborralla, desfigura, 
la tasca de trobar justícia… I 
l’administració de Justícia? Bé, 
gràcies.

Enlluernats pels palaus actuals 
no hem de deixar la crítica per 
millorar les instal·lacions, per 
millorar el tractament personal 
dels funcionaris, per la garantia 
dels jutges… El servei públic que 
som ens exigeix això, no solament 

pensar en el guany dels afers i 
el cobrament dels honoraris –
dels que vivim– perquè no som 
botiguers, ni comerciem amb 
vides i hisendes. El nostre camí 
se centra en l’ajut social, en l’ajut 
per trobar la justícia, donar el bon 
consell i aproximar-se al ciutadà, 
que no és pas un número. Tants 
milers de passos perduts!

He conegut magistrats bons, 
regulars i dolents. Funcionaris 
inoblidables, també, com la María 
Domingo, l’Albert Puig o la Teresa 
Domènech, de Riudoms tots ells. 
O l’irònic Matías. I jutges, com 
l’Àngel Mayayo, Carlos González 
Casabón, Roberto Benet, Vicente 
Conde, José Mª Sainz, José 
Ruiz Ramo, Rafael Alibac… Tots 
han deixat un record a la meva 
memòria.

He considerat el nostre servei 
professional com a pedra 
fonamental de la nostra 
civilització. De nosaltres i el nostre 
rigor, de la rectitud de la nostra 
tasca, depèn molt més del que 
sembla, el futur.



Comissió de Relacions 
amb l’Administració de 
Justícia

Com ja s’ha apuntat en l’apartat del 

Col·legi, la paralització dels jutjats en 

general i a Reus en concret, a causa 

de la vaga dels lletrats i lletrades de 

l’Administració de Justícia (LAJ), va 

suposar un daltabaix per a l’activitat de 

molts professionals de l’advocacia. En 

aquest sentit, la Comissió de Relacions 

amb l’Administració de Justícia (CRAJ) 

de l’ens col·legial reusenc va recollir les 

inquietuds dels col·legiats i col·legiades 

relacionats amb l’assumpte. Us deixem 

a continuació unes declaracions 

fetes per la nostra degana al Diari de 

Tarragona, en relació amb la vaga dels 

LAJ.

Assistència a les XV Jornades de 
Comissions de Relacions amb 
l’Administració de Justícia (10.2023)

El responsable de la CRAJ de l’ICAReus, 
Lluís Alcañiz, va assistir, juntament 
amb la degana de l’ICAReus, 
Encarna Orduna, a les XV Jornades 
de Comissions de Relacions amb 
l’Administració de Justícia organitzades 
pel CGAE a Córdoba. (1)
Aixecament parcial de les restriccions 
per accedir als edificis judicials 
(02.2023)

Al febrer del 2023 i des de la CRAJ de 
l’ICAReus van informar els col·legiats 

i col·legiades sobre la comunicació 
rebuda del TSJC, fruit de l’acord de 
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Govern del 15 de febrer de 2023, sobre 
l’aixecament parcial de les restriccions 
per accedir als edificis judicials en 
determinades situacions. En aquest 
acord, hi ha els supòsits en què no és 
necessària la cita prèvia en l’accés als 
edificis judicials.

Aixecament Teletreball - Instrucció 
SAJ 1/2023, de 15 de novembre 
(11.2023)

A partir de l’1 de desembre del 2023 té 

efectes, d’altra banda, la INSTRUCCIÓ 

SAJ 1/2023, de 15 de novembre, 
de finalització de la modalitat de 
teletreball del personal al servei de 

l’Administració de justícia a Catalunya. 

Manifest del CICAC a favor d’un pacte 
per modernitzar la justícia (06.2023)

Al juny passat del 2023, la CRAJ va fer 
difusió d’un manifest de l’advocacia 
catalana a favor d’un pacte que 
demanava modernitzar la justícia. 

Llegiu-lo aquí.

D’altra banda, i com es fa cada any, des de 
la CRAJ es va fer difusió de la Memòria 
de l’any 2022 del president de 
l’Audiència Provincial de Tarragona, 
que aborda l’estat dels òrgans judicials 

a la província, entre els quals hi ha el de 

Reus.

Comissió de Formació 
i Escola de Pràctica 
Jurídica Guillem Maria 
de Brocà

Curs en línia sobre habitatge i torn 
d’ofici (11.2023)

L’ICAReus va fer difusió de la creació, el 

novembre de 2023, d’un nou curs en 
línia sobre habitatge i torn d’ofici per 

part del CICAC. 

Formació sobre l’art de convèncer al 
despatx i als jutjats (09.2023)

Amb l’objectiu d’abordar de forma 

preventiva aquells estats, situacions 

o tensions que qualsevol advocat o 

advocada pugui patir i que li impedeixin 

treballar de forma efectiva, productiva 

i fructífera, el passat octubre, es va dur 

a terme el taller ‘L’art de convèncer 

al despatx i ... als jutjats’ a la seu del 

Col·legi de Tarragona. Es va tractar d’una 

sessió coorganitzada pels Col·legis de 

l’Advocacia de Tarragona i de Reus, 

amb la col·laboració del Consell i d’Alter 

Mútua dels Advocats i Advocades. (2)

Conferència ‘Novetats de la Llei del 
dret a l’habitatge’ (06.2023)

La degana Encarna Orduna i el responsable de la CRAJ de 
l’ICAReus, Luís Alcañiz a les jornades a Córdoba. 

1

https://www.diaridetarragona.com/tarragona/la-huelga-de-letrados-deja-en-tarragona-4000-demandas-sin-tramitar-JM13978414
https://www.diaridetarragona.com/tarragona/la-huelga-de-letrados-deja-en-tarragona-4000-demandas-sin-tramitar-JM13978414
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/CAT%20CR%2021%20SG%2015-02-2023%20TS%20154-2020-P%20Excepcions%20Cita%20Pre%CC%80via%20.pdf_signat.pdf
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/20231115_signed.2_instruccio_aixecament_teletreball_signed.pdf
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/20231115_signed.2_instruccio_aixecament_teletreball_signed.pdf
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/manifest-de-ladvocacia-catalana-favor-dun-gran-pacte-modernitzar-la-justicia
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/Exp%206-23%20MEMORIA_AUDIE%CC%80NCIA_PROVINCIAL_TARRAGONA_2022%20catala%CC%80.pdf
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/Exp%206-23%20MEMORIA_AUDIE%CC%80NCIA_PROVINCIAL_TARRAGONA_2022%20catala%CC%80.pdf
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La seu de l’ICAReus va acollir, al juny passat 

del 2023, la conferència ‘Novetats de la Llei 

del dret a l’habitatge’, organitzada per l’Escola 

de Pràctica Jurídica Guillem Maria de Brocà 

i que va comptar amb la investigadora de la 

Càtedra UNESCO d’Habitatge de la Universitat 

Rovira i Virgili i professora de Dret Civil de la 

URV, Elga Molina, com a ponent. (3)

Formació ‘Com gestionar els canvis i les 
crisis sense por al fracàs’ (06.2023) 

Els Col·legis de l’Advocacia de Reus i 

de Tarragona van coorganitzar, amb la 

col·laboració del CICAC i d’Alter Mútua dels 

Advocats i Advocades, el taller ‘Com gestionar 

els canvis i les crisis sense por al fracàs’, que va 

dur-se a terme a la seu del Col·legi de Reus. (4)

Anàlisi del Reial Decret llei 5/2023 i les 
mesures de conciliació de la vida personal 
i familiar en l’exercici professional de 
l’advocacia  (09.2023)

Al setembre del 2023, el CICAC va dur a terme 

el WbinCICAC ‘Anàlisi del Reial Decret Llei 

5/2023 i les mesures de conciliació de la vida 

personal i familiar en l’exercici professional 

de l’advocacia’. Va ser en format en línia i la 

presentació i benvinguda va anar a càrrec 

de la presidenta del CICAC i degana de 

l’ICAReus, Encarna Orduna, juntament amb la 

presidenta de la Comissió d’Igualtat del CICAC 

i degana de l’Il·lustre col·legi de l’Advocacia de 

Lleida, Maria Antònia Martí.  (5)

2

3

4

5



Renovació del conveni del Màster 
d’Accès a l’Advocacia i Clínica Jurídica 
(11.2023)

El passat 9 de novembre de 2023, es 

va signar la renovació del conveni de 

col·laboració entre la Universitat Rovira i 

Virgili, el Col·legi de l’Advocacia de Reus, 

el Col·legi de l’Advocacia de Tarragona i el 

Col·legi d’Advocats i Advocades de Tortosa 

per a la realització del Màster d’Accés a 

l’Advocacia. Així mateix, el Col·legi de 

l’Advocacia de Reus i la URV van signar 

un conveni per a la formació pràctica 

d’alumnes del Grau en Dret i del Màster 

d’Accés a la Professió a través de la Clínica 

Jurídica de la Universitat.
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El Màster d’Accés a l’Advocacia

Pel que fa a la part que es gestiona des 

de l’ICAReus quant al Màster d’Accés 

a l’Advocacia,  l’advocat i formador 

d’una part de les sessions del Màster 

d’Accés a l’Advocacia, Gerard Fort i 

Robert, comenta, sobre la fornada de 

nous col·legiats i col·legiades, que 

com a coordinador del Màster des de 

l’any 2015 “he tingut la sort de poder 

estar amb les noves generacions 

d’advocats i advocades, compartir amb 

ells i elles els seus neguits, les seves 

preocupacions, però també contagiar-

me de la seva il·lusió i de la seva força”. 

Creu que “és un privilegi tenir aquesta 

experiència”, però alhora ho considera 

“una responsabilitat molt gran”. Com a 

coordinador, però també com a docent 

creu que “hem de ser molt rigorosos a 

l’hora de parlar-los-hi de la professió, 

no els podem mentir, no els podem dir 

que és una professió fàcil, però tampoc 

buidar de cop l’opinió que els veterans 

tenim sobre l’advocacia, ja que al marge 

de ser una opinió personal, aquesta els 

desmotiva”. 

Fa unes setmanes, tot aprofitant que 

havia d’entrevistar-se amb els i les 

alumnes “els vaig voler preguntar si, al 

llarg del Màster algun docent els havia 

fet algun comentari sobre la professió 

que els hagués desmotivat i la resposta 

va ser que 26 de 37 alumnes em van 

contestar afirmativament”. Per tant, 

“hem de ‘podar’, sí, però tallar, no; això 

Renovació del conveni entre la URV i altres col·legis de 
l’advocacia en el camp formatiu.

6

últim no ens correspon a nosaltres”, 

conclou Fort.

Fort comenta tot plegat, a més, en un 

punt professional important: ha assolit 

25 anys d’exercici de la professió. 

“D’entrada arribar als 25 anys d’exercici 

fa certa il·lusió, una de moderada, ja 

que té el mateix mèrit que anar fent 

anys, oi?”, expressa. El que sí que et 

permet aquesta fita, afegeix, és “fer 

una parada en el camí i mirar enrere, 

i en fer-ho, és quan valores la ruta 

realitzada, com si es tractés d’una 

aplicació de senderisme de muntanya, 

que et diu els quilòmetres, el temps, el 

desnivell, etc.”. 

Certament, “l’advocacia de fa 25 anys 

no és la mateixa que l’actual, no sé si 

és millor o pitjor, a mi personalment 

m’agradava més la d’abans, però 

no deixa de ser la meva opinió”. Les 

noves tecnologies “han aportat molts 

avenços, però estan deshumanitzant 

les relacions client-advocat i advocada, 

tot obligant a fer que tot hagi de ser més 

ràpid, més immediat i menys raonat i 

proper, i a mi això no m’agrada”. De fet, 

“quan escolto a companys i companyes 

que diuen que preferirien fer les vistes 

per videoconferència des de l’ordinador 

del despatx, em produeix certa tristor”.

La societat, troba, “també està canviant 

d’allò més ràpid, així com els valors, els 

principis i el sentit de la responsabilitat”. 

“Això, evidentment, també afecta la 

nostra professió”, sosté l’advocat. No 

obstant això, en mirar enrere, “amb tota 

la humilitat del món, sí que em sento 

orgullós del que he fet i, sobretot, del 

fet d’haver pogut ajudar a intentar fer 

un món una mica més just”, conclou 

Fort. 
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Donació a la Creu Roja de joguines rebudes l’any passat.

Lliurament dels productes aconseguits de la campanya a Càritas de Reus, el 2022.

Lliurament dels Premis Valors 2023.

Comissió en Defensa 
dels Drets Humans

Campanya de Nadal de recollida 
de joguines i de productes infantils 
d’higiene i alimentaris (12.2023)

Com cada any i amb motiu de les festes 

nadalenques, la Comissió de Drets 

Humans del Col·legi de l’Advocacia de 

Reus ha organitzat una campanya de 
recollida de joguines i productes 
d’higiene i d’aliments a favor de la 

Creu Roja i Càrites de Reus, entitats amb 

les quals l’ICAReus disposa de convenis 

de col·laboració. (7 i 8)

Lliurament dels Premis Valors 2023 
(06.2023)

L’ICAReus va ser present, a través de la 

seva degana Encarna Orduna, també 

presidenta del CICAC, a la X edició dels 

Premis Valors, que es va dur a terme el 

mes de juny del 2023. Aquests guardons 

distingeixen aquelles persones i entitats 

que destaquen per la seva defensa 
dels drets humans i que, amb la seva 

labor, contribueixen a lluitar contra les 

injustícies. 

Enguany, els guardonats van ser 

l’activista basca Maixabel Lasa, 
l’associació Fruita amb Justícia Social, 
la Caravana de Juristes per Colòmbia 
i la Taula per Mèxic. En el transcurs de 

la cerimònia, també es va atorgar un 

reconeixement a la Comissió de Drets 

Humans del Col·legi de l’Advocacia de 

Lleida, que va complir llavors el 25è 

aniversari de la seva constitució. (9)

9

7

8
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Comissió del Torn d’Ofici

Pel que fa a les dades estadístiques 
d’assumptes de justícia gratuïta, 

tramitats durant l’any 2022, hi va 

haver un total de 6.647, on els d’àmbit 

penals encapçalen la llista amb 3.964 

de sol·licituds. Respecte a les dades 

d’advocats i advocades adscrites, hi ha 

un total de 173 al torn d’ofici; 144 a 

l’assistencia al detingut/da; 110 al torn 

de violència.

Dia de la Justícia Gratuïta i del Torn 
d’Ofici (07.2023)

Amb motiu del Dia de la Justícia 

Gratuïta i del Torn d’Ofici al juliol 

del 2023, es va fer recompte de 

dades estadístiques quant a nombre 

d’advocats inscrits i advocades inscrites, 

expedients tramitats i actuacions. (10)

Auditoria externa de seguiment del 
sistema de gestió de qualitat del 
SOJ, SOM, AJG i TOAD (05.2023) 

Pels volts del maig del 2023, es va 

realitzar una auditoria externa de 

seguiment del sistema de gestió de 

qualitat, d’acord amb la norma ISO 

9001:2015 per als serveis col·legials 

d’Orientació Jurídica, Orientació a la 

Mediació, Assistència Jurídica Gratuïta 

i Servei de Gestió de Torn d’Ofici i 

d’Assistència al detingut/da i víctima, 

amb el resultat d’Avaluació Conforme 

emès per l’empresa auditora AENOR.

Comissió de Deontologia 

Pel que fa a xifres tancades per part de 

la Comissió de Deontologia del Col·legi, 

l’any 2022 van entrar 25 escrits de 

queixa, 17 menys respecte l’any 2021, 

que van ser 42 en total, dels quals 16 

van ser expedients disciplinaris i 9 

expedients informatius. Dels escrits 

presentats, 6 han estat arxivats 10 

sancionats i 9 estan en tràmit.

Comissió de Mediació

Formació ‘Mediació en consum’ 
(10.2023)

La Comissió de Mediació del Col·legi, 

amb la col·laboració de l’Escola de 

10

11

El IV Congrés de Mediació i ADR a Manresa.

Pràctica Jurídica Guillem Maria de 

Brocà, va organitzar la conferència 

‘Mediació en consum’, que va anar a 

càrrec de l’advocat, àrbitre i mediador, 

Carles Garcia Roqueta. La sessió 

formativa va tenir format presencial i 

en línia, així com una durada de dues 

hores homologades pel Centre de 

Mediació de Catalunya.

Assistència al IV Congrés de Mediació 
i ADR a Manresa (09.2023)

Membres del Col·legi, entre els quals 

la degana, Encarna Orduna, van ser 

present al IV  Congrés de Mediació i 

ADR, que es va dur a terme a l’ICA de 

Manresa al setembre de 2023 i va ser 

organitzat pel CICAC. (11)

https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/8%20DIA%20JG%202023%20DADES%20TOAD%202022.pdf
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Conferència ‘Mediació circular 
narrativa, mediació intralaboral i 
pràctiques restauratives’ (09.2023)

La Comissió de Mediació del Col·legi, 

amb la col·laboració de l’Escola de 

Pràctica Jurídica Guillem Maria de 

Brocà, van organitzar la conferència 

‘Mediació circular narrativa, mediació 

intralaboral i pràctiques restauratives’, 

que va anar a càrrec del mediador 

professional, psicòleg clínic i doctor en 

dret i ciència jurídica, Javier Wilhelm 

Wainsztein. 

Projecte InMediació | Passejades 
formatives especialitzades: ‘Com 
afecta la introducció dels ADR a 
l’advocacia (11.2023)

Dins del projecte InMediació 2023, fa 

uns mesos, van iniciar-se unes sessions 

formatives organitzades pel CICAC i el 

Centre de Mediació de Catalunya, on 

hi han col·laborat els els 14 col·legis 

de Catalunya. En aquest itinerari, s’han 

dut a terme les esmentades ‘passejades 

formatives especialitzades’ pel territori, 

de manera presencial, a les diferents 

seus col·legials. En el cas del de Reus i al 

novembre passat, es va dur a terme una 

sessió sobre com afecta la introducció 

dels ADR a l’advocacia amb els ponents 

Raquel Alastruey, Vicente Pérez Daudí i 

Isabel Viola. A més,  la sessió formativa 

va estar homologada amb tres hores de 

formació continuada en Mediació pel 

Centre de Mediació del Departament 

de Justícia, Drets i Memòria.

Conferència ‘Mediació sanitària’ 
(04.2023)

La Comissió de Mediació de l’ICAReus, 

amb l’Escola de Pràctica Jurídica 

Guillem Maria de Brocà del mateix 

col·legi, va organitzar la conferència 

‘Mediació sanitària’, que va anar a 

càrrec de l’advocat, àrbitre i mediador, 

president de l’Associació Catalana 

de Mediació en Salut, Carles Garcia 

Roqueta.

Conferència ‘Què necessita, DE 
VERITAT, el meu client o la meva 
clienta?’ (03.2023)

La Comissió de Mediació del Col·legi, 

amb la col·laboració de l’Escola de 

Pràctica Jurídica Guillem Maria de 

Brocà, va organitzar la conferència ‘Què 

necessita, DE VERITAT, el meu client o la 

meva clienta?’, que va anar a càrrec de la 

consultora organitzacional, facilitadora 

de grups i mediadora de conflictes, Elsa 

Pedrola.

Conferència ‘La gestió de les 
emocions en la mediació’ (02.2023)

La Comissió de Mediació i l’Escola de 

Pràctica Jurídica Guillem Maria de 

Brocà van organitzar la conferència 

‘La gestió de les emocions en la 

mediació’, de la qual se’n va encarregar 

el mediador i formador en gestió de 

conflictes, Ramon Tena.

Formació en mediació | ‘La mediació 
com a requisit de procedibilitat 
al nou projecte de llei de 
mesures d’eficiència processal 
de l’Administració de Justícia’ 
(02.2023)

La Comissió de Mediació del Col·legi, 

amb la col·laboració de l’Escola de 

Pràctica Jurídica Guillem Maria de 

Brocà, va organitzar, a la seu col·legial 

i en línia, la conferència ‘La mediació 

com a requisit de procedibilitat al nou 

projecte de llei de mesures d’eficiència 

processal de l’Administració de Justícia’, 

presentació de la qual va anar a càrrec 

de la degana de l’ICAReus, Encarna 

Orduna, i la seva homòloga del Col·legi 

d’Advocats i Advocades de Tortosa, 

Marta Martínez. Les intervencions van 

anar a càrrec de les jutgesses del Jutjat 

de Reus,  Jara Tirado i Cèlia Cano i el 

tinent fiscal de la Fiscalia de Tarragona, 

Xavier Jou. 

Per donar una visió des del punt de vista 

de l’advocacia, també va participar en la 

conferència l’advocat i responsable de 

la Comissió de Mediació de l’ICAReus, 

Robert Giménez.

Recordatori de la funció del 
CEMICAR.  

Pels volts del març del 2023, la 

Comissió de Mediació va fer recordatori 

als col·legiats i col·legiades conforme 

al web col·legial hi ha un apartat amb 

informació més àmplia sobre el Centre 

de Mediació (CEMICAR). 

https://www.advocatsreus.cat/cemicar
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Dia  Europeu de la Mediació 
(01.2023)

Amb motiu de la commemoració del dia 

Europeu de la Mediació, la Comissió de 

Mediació del Col·legi, juntament amb 

la col·laboració de l’Escola de Pràctica 

Jurídica Guillem Maria de Brocà, va 

organitzar un seguit de jornades que 

es van impartir a la seu del Col·legi de 

l’Advocacia de Reus a partir del gener 

del 2023 amb una durada de dues hores 

en tràmit d’homologació pel Centre de 

Mediació de Catalunya.

La commemoració també motivar la 

instal·lació d’un punt informatiu sobre 

la mediació  a la planta baixa de l’edifici 

judicial el 20 de gener del 2023, durant 

el matí. Els mitjans de comunicació, com 

el Diari de Tarragona, van publicitar el Dia 

Europeu de la Mediació i el responsable 

de la Comissió, Robert Giménez, va 

redactar un article a l’esmentat mitjà, 

amb motiu de la commemoració. (12)

Comissió d’Igualtat i 
Violència de Gènere
 
Estadística de l’augment 
d’assistències en matèria de 
violència masclista

La modificació de la Llei 5/2008, del 

dret de les dones a erradicar la violència 

masclista, que es va impulsar des del 

CICAC i que va aprovar el Parlament 

el 22 de desembre de 2020, ha 

significat un increment molt significatiu 

d’assistències lletrades a víctimes de 

violència masclista. Aquí hi ha l’informe 

que mostra l’estadística d’augment 
assistències de violència masclista des 

que es va fer efectiu el protocol amb el 

canvi legislatiu.

A tall de recordatori i arran de la 

publicació en el DOGC de data 

24/12/2020 de la “Llei 17/2020, del 

22 de desembre, de modificació de 

la Llei 5/2008, del dret de les dones a 

erradicar la violència masclista”, el CICAC 

va elaborar un protocol d’actuació per a 

l’assistència immediata a les víctimes de 

violència masclista. (13)
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14

Reunió al Parlament en el marc de la presentació de l’informe de violència masclista, arran de la modificació de la normativa. 

Jornada sobre l’atenció i la recollida de denúncies de 
víctimes de violència de gènere, que va tindre lloc a la 

comissaria de la Guàrdia Urbana de Reus.

Actes per commemorar el 25N, Dia 
Internacional per a l’Eliminació 
de la Violència envers les Dones 
(11.2023)

En el marc de la celebració amb motiu 

del  25 de novembre (25N) de 2023, 

Dia Internacional per a l’Eliminació de la 

Violència envers les Dones, la Comissió 

d’Igualtat i Violència Masclista de l’ICA-

Reus, va organitzar i participar en un 

seguit d’activitats. En primer lloc, el  22 

de novembre del 2023, la responsable 

de la Comissió d’Igualtat i Violència de 

Masclista del Col·legi, Pilar Esteban, 

va participar en una jornada sobre 
l’atenció i la recollida de denúncies 
de víctimes de violència de gènere a 

la comissaria de la Guàrdia Urbana de 

Reus organitzada per l’Ajuntament de 

Reus. (14)

https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/old_uploads/Previa%20dia%20europeu%20de%20la%20mediacio.JPG
https://www.diaridetarragona.com/opinion/firmas/mediacio-la-nova-justicia-del-segle-xxi-GP13588592
https://www.advocatsreus.cat/sites/default/files/inline-files/Informe%20dRET%20DE%20LES%20DONES%20VI%CC%81CTIMES%20DE%20VIOLE%CC%80NCIA%20MASCLISTA.pdf
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/procediment-assistencia-immediata-victimes-de-violencia-masclista
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Xerrada amb motiu del 25N (2023)

Xerrada sobre ‘Què fem si pateixes violència masclista’

Les XI Jornades d’Advocats i Advocades de Violència de Gènere que organitza el CGAE a Granollers.

El 30 de novembre passat va realitzar-

se una xerrada a la seu de l’associació 

H2O al Casal Despertaferro, sobre la 
‘Violència masclista i el col·lectiu 
LGTBIQ+’. La presentació va anar a 

càrrec de la responsable de la Comissió 

d’Igualtat i Violència Masclista de 

l’ICAReus, Pilar Esteban, i van intervenir 

l’advocada especialista en els drets 

LGTBIQ+, Laura González Tejedor i 

l’advocat Alberto Castillo Reina. Més 

informació d’interès en la matèria aquí. 

(15)

Val a dir, que el passat 20 d’octubre, va 

tenir lloc a l’Associació Ca la Conxita, la 

xerrada organitzada per la Comissió 

d’Igualtat i Violència Masclista del 

Col·legi ‘Què fem si pateixes violència 
masclista’, que va anar a càrrec de 

companys i companyes de la comissió.

Assistència a les XI Jornades 
d’advocats i advocades de violència 
de gènere a Granollers (09.2023)

La Comissió d’Igualtat i Violència de 

Gènere de l’ICAReus va ser presents a 

les XI Jornades d’advocats i advocades 

de violència de gènere, celebrades al 

setembre del 2023 a  Granollers. A la 

trobada, organitzada pel CGAE, i a l’esde-

veniment l’advocacia espanyola va exi-

gir més mitjans i una major implicació 

de tothom en la lluita contra la violència 

de gènere. (17) 

15

16

17

https://www.advocatsreus.cat/comissio-digualtat-i-violencia-masclista
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Dia Internacional de la Dona 8M 
(03.2023)

Amb motiu del Dia de la Dona, el 8 de 

març del 2023, la Comissió d’Igualtat i 

Violència de Gènere del Col·legi va voler 

apropar la legislació i jurisprudència 

més rellevant en el seu àmbit d’acció tot 

difonent a les xarxes socials l’apartat web 

en el qual es pot trobar documentació 

relacionada. A més,  també es va fer 

difusió del vídeo institucional del 

CICAC, així com del canal de denúncies 

exitent. (18)

18

Membres de la Comissió a l’entrada de la seu col·legial amb 
la responsable de la mateixa, Pilar Esteban, al centre. 

Logotip de l’Associació Cor Animal.

Comissió de Taxació de 
Costes i Jura de Comptes
 
Pel que fa a dades de 2022, tancades per 

la Comissió de Taxació de Costes i Jura 

de Comptes de l’ICAReus, aquesta va 

tenir 80 sol·licituds d’informes derivats 

dels òrgans judicials i es van enviar un 

total de 63 informes, 17 corresponents 

als pendents de l’any 2021.

Comissió per a la Defensa 
dels Drets dels Animals
 
Formació ‘El delicte de maltractament 
animal en la nova reforma del Codi 
Penal’ (01.2023)

La Comissió per la Defensa dels Drets 

dels Animals amb la col·laboració de 

l’Escola de Pràctica Jurídica Guillem 

Maria de Brocà del Col·legi, van 

organitzar la conferència ‘El delicte 

de maltractament animal en la nova 

reforma del Codi Penal’, que va tenir lloc 

al gener del 2023 a càrrec de la jutgessa 

titular del Jutjat Penal núm. 1 de Reus, 

Maria del Prado Escoda Merino. 

Campanya nadalenca de recollida 
solidària per ajudar una entitat 
animalista (12.2023)

Amb motiu de les festes nadalenques, 

la Comissió en defensa dels Drets dels 

Animals del Col·legi de l’Advocacia de 

Reus ha organitzat una campanya de 

recollida d’aliments, medicació i altres 

coses a favor de l’Associació Cor Animal 

què es troba ubicada en un petit poble 

de la comarca, La Selva del Camp. Més 

detalls aquí. 

Gestió de casos animalistes 
(10.2023)

La comissió per a la Defensa dels Drets 

dels Animals de l’ICAReus va gestionar 

un cas de presumpte maltractament 

d’un gos anomenat Shiro l’any 2019 i 

l’octubre del 2023 ha tingut continuïtat 

el cas tot i que amb un altre dels animals 

implicats. En aquest cas la gossa Sora, 

ara coneguda com a Kènia. El seu cas va 

arribar a judici el 5 d’octubre de 2023 i 

els mitjans de comunicació locals es van 

fer ressò, va ser el cas de Reusdigital.cat 

i Canal Reus. Amb sentència del cas, van 

jutjar el propietari del gos, acusat de de-

licte de maltractament animal condem-

na de set mesos de presó.

Comissió de Llengua 
 
La comissió de Llengua de l’ICAReus 

juntament amb la del Torn d’Ofici van 

fer difusió a principis de gener de 2023 

la continuació, en virtut de la pròrroga 

del conveni subscrit pel CICAC amb el 

Departament de Justícia, del programa 

específic de foment de l’ús del català 

en actuacions processals d’assistència 

jurídica gratuïta.

Celebració del XVIIè Premi Agustí 
Juandó i Royo (08.09.2023)

El 8 de setembre del 2023 va tenir lloc, 

a la Canònica de Santa Maria de Vilaber-

tran, la celebració del XVIIè Premi 
Agustí Juandó i Royo, premi creat 

l’any 2004 amb l’objectiu de reconèixer 

a aquelles persones o entitats que en la 

https://www.advocatsreus.cat/actualitat/dia-internacional-de-la-dona-novetats-legislatives-i-jurisprudencials-la-web-icareus
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/dia-internacional-de-la-dona-video-institucional-i-canal-de-denuncies
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/campanya-nadal-de-recollida-solidaria-ajudar-una-entitat-animalista
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Celebració del XVIIè Premi Agustí Juandó i Royo.

Sessió formativa amb motiu de la posada en marxa de Compendium. 

seva trajectòria professional s’hagin dis-

tingit per la defensa de la llengua catala-

na en l’àmbit jurídic administratiu.

El guardó va ser lliurat a cinc batlles de la 

Catalunya del Nord que han defensat l’ús 

del català en els plens dels seus ajunta- 

ments: els alcaldes d’Elna, Nicolas Garcia; 

Banys i Palaldà, Marie Costa; Portvendres, 

Gregory Marty; Sant Andreu de Sureda, 

Samuel Moli; i Tarerac, Jean-Louis Salies. 

(19)

19

20

Creació del portal ‘Compendium’ 
(04.2023)

Tirant una mica enrere, a l’abril del 

2022, es va presentar a Lleida el nou 

portal de llenguatge jurídic català 
Compendium.cat, acte en el qual va 

ser present la Comissió de Llengua 

del Col·legi. En aquest nou espai hi ha 

més de 700 recursos per fomentar l’ús 

del català en l’àmbit del dret i està a 

disposició de tots els operadors jurídics, 

així com dels professionals de la llengua 

i de la ciutadania en general, per tal de 

fomentar l’ús del català a la justícia i en 

els diferents àmbits socials. El CICAC, amb 

els departaments de Justícia, Cultura i 15 

institucions catalanes i andorranes, van 

impulsar la creació d’aquest nou web.

L’ICAReus, a través de la Comissió de Llen-

gua, va acollir al maig de 2022 la sessió 

informativa organitzada pel CICAC, amb 

motiu de la posada en marxa del nou por-

tal de recursos lingüístics i jurídics per a 

l’advocacia, sessió que va anar a càrrec de 

la col·laboradora del Servei Lingüístic del 

CICAC, impulsora i responsable del portal 

Anna Arnall. (20)

http://www.compendium.cat
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Biblioteca 

Com a recordatori, pels volts del febrer 

de 2022, i  en l’apartat de biblioteca 

del web col·legial, es va incorporar 

una àrea privada amb noves bases de 

dades com ara SEPIN, i noves eines de 

treball com la ja esmentada plataforma 

Compendium.cat, que podem oferir 

a través del CICAC i que en total són: 

V-LEX, SEPIN, ECONOMIST AND JURIST, 

COMPENDIUM.CAT i CENDOJ.

Grup d’Advocacia Jove 
de Reus

L’agenda del Grup de l’Advocacia Jove 

(GAJ) de Reus ha tingut, durant l’any 

2023, una mica de moviment. Per posar 

un cas, a mitjans de març de l’esmentat 

any, es va realitzar, la reunió trimestral 

de la Jove Advocacia de Catalunya (JAC) 

al Col·legi de l’Advocacia de Reus, amb 

el GAJ de Reus com a amfitrió d’aquesta 

i, tot seguit, es va dur a terme una 

calçotada amb tots els membres a la 

Masia Crusells de Reus. 

Al maig del 2023, membres del grup 

van fer acte de presència al Congrés de 

l’Advocacia, celebrat a la província. (21)

El GAJ de Reus també va dur a terme 

altres actes de germanor, com ara un 

tast de  cerveses artesanals al Celler de 

Reus al passat juny. D’altra banda, el 

grup va ser present al Congrés de la Jove 

Advocacia Catalana (JAC), dut a terme a 

l’octubre del 2023 a Sabadell.

Membres del GAJ i la Junta de Govern del Col·legi al Congrés General de l’Advocacia  a Tarragona.

Ponència que va fer el jutge de VIDO dels jutjats el 18.10.22 a la seu de l’ICAReus.

El GAJ de Reus va participar en l’organització de la festivitat de Sant Raimon de 

Penyafort feta a l’octubre del 2023, tot realitzant el sorteig de regals gentilesa dels 

diversos patrocinadors i del propi GAJ. 

A nivell formatiu, a finals d’octubre del 2023, es va dur a terme una ponència, la del 

magistrat de la Secció 4a de l’Audiència Provincial de Tarragona, Antonio Fernández 

Mata, sota el títol ‘Tràfic de marihuana  – THC - CBD, la interlocutòria de destrucció i la 

presó preventiva relacionada’, a la seu de l’ICAReus.

Des del GAJ de Reus destaquen un altre, d’acte, de l’any 2022 i a l’octubre passat. Es 

va tractar d’una ponència que va fer el jutge de violència domèstica dels jutjats a la 

seu col·legial reusenca. (22)

21

22

https://www.advocatsreus.cat/actualitat/acces-gratuit-bases-de-dades-traves-de-la-web-dicareus
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/acces-gratuit-bases-de-dades-traves-de-la-web-dicareus
https://www.advocatsreus.cat/actualitat/novetat-base-de-dades-sepin-i-nou-acces-sepin-i-v-lex
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Salvi Batlle i Mar Granell

Salvi Batlle acumula més de 30 anys d’experiència a la professió. Va iniciar la seva trajectòria a la dècada dels 90, un cop va 
acabar el servei militar. Sempre ha compaginat l’advocacia, això sí, amb una important activitat empresarial. 
És per aquest motiu que assenyala que té “una doble vida” professional: la de l’advocacia i la del món dels negocis. Vinculat 
a la Jove Cambra Internacional de Reus, ha estat membre d’entitats del teixit associatiu local. 

Mar Granell es va iniciar a l’advocacia als anys 90. Des de 1999 és membre jurista del Comité d’Ètica d’Investigació en Medi-
caments, el CEIM. Mediadora des de l’any 2000, va contribuir a la creació la Comissió de Mediació (ara, el Centre de mediació, 
el CEMICAR). Té formació artística, canta i toca el piano.

Què els va portar a voler estudiar 
dret, en el seu dia?

S.B.: De jove, era dels que volien 

fer moltes coses; una setmana 

m’orientava cap a una professió i, a la 

següent, cap a una altra. No tenia una 

preferència marcada, però finalment 

vaig entendre que els estudis de Dret 

complien les meves expectatives i em 

proporcionarien coneixements sòlids 

per aplicar-los en molts àmbits, com al 

món empresarial. 

M.G.: Jo no tenia una vocació clara. A 

casa meva no hi havia cap advocat, ni 

cap jurista. Vaig ser la primera. Vaig 

cursar estudis de música, i quan ja els 

acabava, va ser el meu pare qui em va 

proposar d’estudiar Dret a través de la 

UNED. I em va agradar. 

Quins són els seus perfils, a 
l’advocacia?

S.B.: He estat vinculat al sector turístic 

i hoteler, així com al sector serveis. 

Ser al món del negocis m’aporta una 

visió única. Com a advocat, tinc uns 

coneixements i els poso al servei dels 

meus clients. I aquests coneixements 

els he adquirit des de la preparació 

L’ENTREVISTA

Salvi Batlle i Mar 
Granell:  “Les 
noves tecnologies 
no podran 
substituir la funció 
de l’advocacia de 
resoldre conflictes” 



Salvi Batlle: “La professió ha canviat perquè el 
món ha canviat. Anys enrere el nostre era un 
col·lectiu molt més petit”

ENTREVISTA
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tècnica, però també per la meva 

trajectòria empresarial. El meu perfil 

ha estat el del mediador. Sempre he 

volgut potenciar el diàleg, la capacitat 

d’entendre’ns. De fet, el diàleg i la 

negociació han estat la meva màxima, 

a la meva trajectòria a l’advocacia. 

M.G.: La nostra professió és enriquidora 

i extensa. Per un costat, tens una realitat 

social, on treballes amb la gent, tens un 

contacte directe amb la societat i això 

et permet conèixer-la millor. I, si no 

deixes el torn d’ofici, veus el conjunt de 

la societat, perquè no et quedes només 

amb la part empresarial o laboral del 

dret.

I després d’unes dècades 
d’experiència, com el veuen, el 
col·lectiu de l’advocacia?

S.B.: La professió ha canviat perquè el 

món ha canviat. Anys enrere el nostre 

era un col·lectiu molt més petit. Quan 

em vaig incorporar a l’advocacia ho 

vaig fer en una etapa en què molta 

altra gent s’hi va iniciar també. Tothom 

es coneixia, però, i se sabia quin eren 

els àmbits d’actuació de cadascú. Ara, 

però, el col·lectiu s’ha fet molt més 

gran, l’escenari és diferent. 

M.G.: Vaig començar l’any 1994. 

Per tant, ara em dec portar uns 27. I 

el balanç, que engloba tots aquests 

anys, és positiu. Tot ha canviat, he 

canviat jo i ha canviat la professió, ha 

canviat la realitat social, per les noves 

tecnologies. És a dir, tot ha canviat, però 

el balanç és positiu.

Què els ha marcat més?

S.B.: El que destacaria de la meva 

tasca és en el torn d’ofici, perquè m’ha 

donat l’oportunitat de prestar un servei 

a la societat. Hi ha gent que necessita 

l’assistència d’un professional que 

tingui els coneixements en Dret per 

defensar-los. El torn d’ofici m’ha marcat 

des del primer moment d’exercici de la 

professió.

Salvi Batlle: “El torn d’ofici m’ha 
donat l’oportunitat de prestar un 
servei a la societat”

M.G.: Recordo els meus inicis a la 

professió. Van ser complicats perquè 

treballava pel meu compte, sense un 

despatx al darrere. Vaig començar de 

zero amb tota la clientela. 

Com veuen el futur?

S.B.: La professió ha canviat i canviarà 

molt més. L’aplicació de les noves 

tecnologies, l’accés a la informació, 

tot plegat ha fet que haguem viscut 

una revolució. El domini de les 

noves tecnologies serà essencial 

per desenvolupar-se a la professió, 

i al mateix temps caldrà preservar 

les qualitats que sempre han estat 

necessàries, com per exemple 

la capacitat de diagnòstic de les 

situacions, o el dialeg. I aquestes són 

coses que van lligades a l’experiència 

que s’acumula amb els anys. 



Mar Granell: “Als advocats joves els diria que relacions 
entre els companys són importants, per mantenir 

sempre una cultura de diàleg i de negociació”

Mar Granell: “Una de les coses 
que han evolucionat més a la 
professió és tecnologia. Això ens 
ha facilitat la feina”
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M.G.: Una de les coses que més han 

canviat en aquests últims anys a la 

professió és tecnologia. I això ens ha 

facilitat la feina. Penso en el futur i en 

la possible aplicació de la intel·ligència 

artificial a les tasques que fem i crec que 

pot ser eina per facilitar-nos la feina, 

però mai podrà substituir la funció dels 

advocats, que som les persones que 

hem de resoldre el conflicte. 

Quina és la seva relació amb el 
col·legi? I quina visió en tenen?

S.B.: De fet, sóc veí del col·legi. 

El col·legi és a la primera planta, i 

nosaltres a la tercera del mateix edifici. 

La relació, per tant, és de proximitat. He 

estat sempre involucrat en diferents 

entitats de la ciutat, perquè volia 

conèixer la vida associativa que hi ha a 

Reus.  

M.G.: Als advocats joves el que els diria 

és que vegin en els col·legis d’advocats 

un company de professió, i que s’hi 

comprometin, i el cuidin. Cal implicar-

se amb les comissions, perquè del que 

es tracta és de facilitar-nos la feina entre 

tots. Que aprofitin que Reus és una 

plaça petita i que les relacions entre 

els companys són molt importants, per 

mantenir sempre una cultura de diàleg 

i de negociació. 



HORITZONTALS

VERTICALS

3. Persona no instruïda o versada en una matèria.

4. Delicte consistent a mentir, estant sota jurament.

6. Circumstància que agreuja la responsabilitat en la comissió de determinats delictes, per dur-se a terme aprofitant la nit.

1. Acusar a algú d’haver comès o participat en la comissió d’un delicte o falta.

2. Aquella circumstància que pot concórrer en l’execució del delicte mitjançant la qual la gravetat suposa una major perillositat.

5. Metge que presta assistència tècnica als jutjats i tribunals.

Mots encreuats

PASSATEMPS
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El TERMCAT va publicar, el novembre del 2023, una nova entrada en 

el portal de la Terminologia Jurídica relacionada amb les diferències 

entre “ordre d’allunyament i ordre de protecció”, ja que s’ha de-

tectat que en contextos no especialitzats sovint s’usen com si fossin 

sinònims. Es pot llegir en aquest enllaç. 

Afinem la llengua

PASSATEMPS

https://www.terminologiajuridica.cat/ca/actualitat/apunts/son-mateix-una-ordre-dallunyament-i-una-ordre-proteccio


Des del Col·legi de l’Advocacia de Reus us animem a col·laborar amb la 
publicació, sigui aportant idees, articles o qualsevol altre tipus de contingut.
Només cal escriure al correu electrònic col·legi@advocatsreus.org


